
Datum: 25 september 2015 
Aan:  College van Burgemeester en Wethouders van Groningen 
Onderwerp: Schriftelijke vragen ex art. 41 RvO van de SP, CDA, CU, Stadspartij en PvdD over 

  de mogelijkheid om te bouwen binnen het Pythagorascomplex 
 

Geacht college, 
 
Op woensdag 9 september jl. lieten bewoners van en om het Pythagorascomplex in Groningen aan 

de Stadhouderslaan en de Louise Henriëttestraat in Groningen zien wat het gevolg is van het 
bouwen van een wooncomplex op de binnenplaats van het Pythagorascomplex. Dit is onder meer 

mogelijk door de wijziging van het bestemmingsplan Oranjebuurt-Noordeplantsoenbuurt in 
december 2014. Op het moment van schrijven is de aanvraag van het wooncomplex nog niet 
(toegevoegd) in behandeling genomen door de gemeente.  

 
Op 9 september heeft het college aan de commissie Ruimte en Wonen extra informatie doen 

toekomen over het mogelijk maken van bouwen op het binnenterrein van het Pythagorascomplex. 
Daarin wordt vermeld dat eerder tweemaal een vergunning is verleend voor het bouwen op het 
bedoelde terrein. Vanwege bestaand bouwrecht op grond van de vergunning die in 2012 is 

ingediend onder het nummer OVA-201270584 waarvan geen gebruik is gemaakt, is in het 
bestemmingsplan opnieuw ruimte geboden om te bouwen op het binnenterrein van het 

Pythagorascomplex. De gemeente heeft in 2014 aan de eigenaar/vergunninghouder laten weten dat 
wanneer hij niet voor 1 januari 2015 gebruik maakte van de bouwvergunning uit 2012, de 
vergunning door de gemeente zou worden ingetrokken. De eigenaar heeft in plaats van gebruik te 

maken van de vergunning (OVA-201270584) vlak voor de jaarwisseling een nieuw plan ingediend 
waarvoor een nieuwe procedure is gaan lopen. De oude vergunning uit 2012 (OVA-201270584) is 

in 2015 ingetrokken, dit heeft er echter niet toe geleid dat er geen appartementen op het 
binnenterrein kunnen worden gebouwd. 
 

De informatie die door bewoners aan raadsleden is verstrekt laat ten eerste zien dat de bouwhoogte 
van de verleende vergunning in 2012 veel lager is dan de bouwmogelijkheden die nu worden 

geboden in het bestemmingsplan dat in 2014 is vastgesteld (zie bouwtekeningen in bijlagen). In de 
verleende vergunning was in de oude vergunning van 2012 één bouwlaag met een lage kap 
toegestaan. Op het adres Stadhouderslaan 1 is op dit moment mogelijk om twee woonblokken van 

twee verdiepingen tot een hoogte van 6 meter te bouwen.  
Ten tweede was op grond van het oude bestemmingsplan (1997) niet mogelijk om te bouwen met de 

functie wonen, maar is daar voor de vergunningverlening in 2012 waarschijnlijk via een 
afwijkingsbevoegdheid een uitzondering voor gemaakt. Ook was het bebouwingspercentage 10% 
van het totale oppervlakte van het perceel. 

 
Tijdens het evenement op 9 september bleek dat er onder zowel bewoners als raadsleden 

onduidelijkheid is over waarom en op welke wijze dit mogelijk is gemaakt in het bestemmingsplan 
Oranjebuurt-Noorderplantsoenbuurt die de raad in december 2014 heeft vastgesteld. Dit met name 
omdat het uitgangspunt van het bestemmingsplan is om het bebouwen van binnenterreinen te 

voorkomen, tenzij dat niet anders kan omdat er bijvoorbeeld al een vergunning is vergeven. Omdat 
wij (onderstaande partijen) dit uitgangspunt onderschrijven en belang hechten aan duidelijkheid 

tegenover omwonenden hebben wij de volgende vragen aan het college. 
 

 De gemeente heeft aan de eigenaar laten weten dat de vergunning van 2012 ingetrokken zou 

worden als er niet voor 1 januari 2015 gebouwd zou worden. Hoe kijkt het college aan tegen 
het feit dat het stellen van een termijn voor een verleende vergunning schijnbaar geen zin 

heeft, omdat dit met een nieuwe aanvraag omzeild lijkt te kunnen worden? Ziet het college 
mogelijkheden om dit in de toekomst te kunnen voorkomen? Is het college met ons van 



mening dat dit onduidelijkheid schept voor omwonenden?     

 Is het college voor het vaststellen van het bestemmingsplan in overleg getreden met de 

vergunninghouder van de Stadhouderslaan 1 om bouwmogelijkheden te bespreken?  
Zo ja, is de inzet geweest om ervoor te zorgen dat er niet gebouwd zou worden op het 
binnenterrein? Waarom is dit niet gelukt?  

Zo nee, waarom niet?  
Vindt het college, gezien het doel van het bestemmingsplan om binnenterreinen niet vol te 

bouwen, dat zij met de ontwikkelaar in gesprek had gemoeten om ervoor te zorgen dat het 
onmogelijk zou worden om daar een gebouw te plaatsen? Zo nee, waarom niet? Was dehet 
gestelde termijn van 1 januari 2015 in de ogen van het college niet te laat, aangezien een 

termijn dat afliep vóór het vaststellen van het bestemmingsplan (op 17 december 2014) de 
mogelijkheid wellicht had vergemakkelijkt om bouwen op het binnenterrein 

(Stadhouderslaan 1) niet toe te staan? 

 Waarom lijken de mogelijkheden om te bouwen niet één op één gelijk met de afgegeven 
vergunning uit 2012 (nummer OVA-201270584), maar ruimer (zie bijlagen)?  

 Waarom is er bij de vaststelling van het nieuwe bestemmingsplan voor gekozen om voor 
Stadhouderslaan 1 een woonfunctie te verlenen voor een groter blok dan dat in de 

vergunning (nummer OVA-201270584) is verleend bij afwijkingsbevoegdheid?  

 Is de ruimte die het nieuwe bestemmingsplan toelaat om te bouwen nog steeds 10% van het 

oppervlakte van het perceel? Zo nee, waarom niet? 

 Hoe strookt de mogelijkheid om op het binnenterrein van het Pythaorascomplex te bouwen 

met het beleid van de gemeente en de uitdrukkelijke insteek van het bestemmingsplan om 
zoveel mogelijk te zorgen voor dat binnenplaatsen niet worden volgebouwd?  

 De gemeente heeft eerder 3,5 miljoen gulden in de renovatie van het Pythagorascomplex 
gestopt. Doet het bouwen van 16 studio’s te midden van het Rijksmonument volgens het 
college afbraak aan de leefbaarheid en het aanzien van het Rijksmonument, des te meer nu 

het de gemeente veel geld heeft gekost om het Pythagorascomplex op te knappen? Zo ja, 
waarom wel? Zo nee, waarom niet? 

 Is het college bereid om te kijken naar mogelijkheden om ervoor te zorgen dat de 
bouwmogelijkheden alsnog onmogelijk worden, dan wel slechts de ruimte laten die de 

vergunning (nummer OVA-201270584) liet? Zo nee, waarom niet? Zo  ja, op welke termijn 
kunnen de raad en de bewoners hier meer informatie over verwachten?  

 

 
Hoogachtend, 

 
Namens de SP 
Mechteld van Duin 

 
Namens de Stadspartij 

Marjet Woldhuis 
 
Namens het CDA 

Herman Pieter Ubbens 
 

Namens de ChristenUnie 
Inge Jongman 
 

Namens de Partij voor de Dieren 
Gerjan Kelder  

 







 


